
 
PROTOKÓŁ NR XXXVI/2023 

z XXXVI sesji Rady Gminy Brańsk 
z dnia 31 marca 2023 

 
Sesja odbyła się w godzinach 1000 – 1152, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 
 

Transmisja obrad odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl  w zakładce 
SESJE RADY GMINY  

Transmisje na żywo i archiwalne nagrania obrad Rady Gminy Brańsk dostępne są                    
w serwisie eSesja.tv 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 
 
   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 
2. Brzozowski Marek 
3. Górska Paula 
4. Kadłubowski Marek 
5. Krasnodębska-Bobel Honorata 
6. Krasowski Tadeusz 
7. Matysiak Adam Wiesław 
8. Moczulska Elżbieta 
9. Płonowska Grażyna 
10. Półtorak Mariusz 
11. Sierocki Witold Antoni 
12. Szpakowski Józef 
13. Wysocki Paweł 
14. Żero Anna Czesława 

 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Rułka Franciszek 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1. dr Mirosław Reczko Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej       

w Bielsku Podlaskim 
2. insp. Wojciech Macutkiewicz Komendant Powiatowy Policji w Bielsku Podlaskim 
3. asp. szt. Katarzyna Iwaniuk Kierownik Posterunku Policji w Brańsku 
4. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 
5. Monika Falkowska  Zastępca Wójta 
6. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
7. Anna Wiśniewska  Skarbnik Gminy 
8. Maciej Bobel   Dyrektor GOUK i GBP 
9. Łukasz Twarowski  Adwokat 
10. Norbert Olendzki  Sołtys Sołectwa Olędzkie 
Listy obecności stanowią załączniki nr 2-3 do oryginału protokołu 
 
   Przed otwarciem XXXVI sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 
zadumy i modlitwy a następnie odczytała klauzulę RODO.  

http://www.bransk.pl/
https://transmisja.esesja.pl/gminabransk


 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 otworzyła XXXVI 
sesję Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy 
stan Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 14 radnych, tym samym stwierdziła 
prawomocność obrad i podejmowania uchwał.  
 
Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych 
gości a także osoby oglądające obrady przez internet.  
 
Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad: 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          
na sesję, w tym porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków                     
i propozycji zmian lub poprawek do porządku. 
   Wobec braku wniosków, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ustalony porządek sesji     
w brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji rady gminy 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 
5. Przedstawienie opinii Komisji Rady w sprawie projektów uchwał 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Brańsk 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 
2023” 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na zakup łóżka do Oddziału 
Rehabilitacji Stacjonarnej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej        
w Bielsku Podlaskim 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2023 r środków finansowych 
na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - oznakowanego radiowozu na rzecz 
Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Bielskiemu na dofinansowanie w 2023 roku zadań inwestycyjnych 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 
lata 2023-2033 

15. Przedłożenie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie 
Brańsk za rok 2022 

16. Przedłożenie sprawozdania - Ocena zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok Gminy 
Brańsk 

17. Interpelacje i zapytania radnych 



18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
19. Sprawy bieżące 
20. Zamknięcie obrad  
 
 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad XXXV sesji Rady Gminy: 
 
   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad XXXV sesji Rady Gminy Brańsk 
był dostępny w Biurze Obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy zgłaszają jakieś uwagi do protokołu.  
   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu          
z obrad XXXV sesji Rady Gminy Brańsk.  
Rada Gminy w obecności 14 radnych biorących udział w głosowaniu głosami: 14-„za”„             
„głosów przeciw”- 0  i „głosów wstrzymujących” – 0,  protokół przyjęła. 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 1) 
 
Ad. 4 Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski przedstawił informację                              
z działalności w okresie między sesjami.  
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu). 
 
   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z pytaniem dotyczącym zmian w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego, obejmujących 97ha, zapytał czy te zmiany 
dotyczą inwestycji gminnych, czy wniosków mieszkańców? 
 
 Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, informując, że  zmiany             
w miejscowym planie uwzględniają wnioski mieszkańców. 
 
   Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o działkę przeznaczoną do sprzedania                     
w miejscowości Popławy, która to jest działka? 
 
   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że jest to działka z domem, położona przy dawnej szkole. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak  odnośnie  zawartej umowy z firmą z Poznania, na 
świadczenie usługi transmisji i archiwizacji nagrań z sesji, zapytał jak było do tej pory a jaki 
będzie obecnie koszt dla gminy? 
 
   Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska wyjaśniła, że  transmisja  z sesji, 
archiwizowanie nagrań i transkrypcja nagrań wynika z ustawy o dostępności. Do tej pory 
nagrania były przechowane za darmo na You Tube, co nie było zgodne z przepisami,              
w związku z tym podpisano umowę z firmą zewnętrzną. Długość i koszt będą uzależnione 
od tego, ile czasu będzie trwała sesja, (od godziny mamy kwotę i ilości znaków do 
przetłumaczenia), odgórnie nie da się tego określić.  
   W tej chwili kwotę 2 952,00zł  zapłacono za przeniesienie danych na gminną stronę 
internetową  i można obejrzeć wszystkie nagrania w serwisie eSesja.tv. Był to najtańszy 
koszt i najbardziej dostępne rozwiązanie dla mieszkańców i osób oglądających, ponieważ 
nie trzeba nagrań wyszukiwać, są w jednym miejscu.  
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał czy przedstawiona kwota jest to opłata za miesiąc 
czy roczna opłata? 
 
   Sekretarz Gminy poinformowała, że w tej chwili została ustalona kwota do końca 
kadencji, podobnie również przedłużono umowę do końca kadencji na program „Magistrat 

https://transmisja.esesja.pl/gminabransk


sesja” do obsługi sesji, natomiast jest rozważany nowy program dla nowej Rady na  nową 
kadencję. Do końca obecnej kadencji, zostaje się przy tym co jest, aby nie wprowadzać 
„zawirowań” radnym a przy tym spełnić obowiązujące przepisy. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał czy naliczanie będzie za godzinę za minutę, czy 
jakieś pliki, jaka jest stawka za godzinę? 
 
   Sekretarz Gminy poinformowała, że w tej chwili jest podpisana umowa na 2 952,00zł          
do końca kadencji, dodatkowe koszty będą związane z transkrypcją, czyli opisem sesji,        
co radni mówią (będzie tekst w treści nagrania). Gmina jest zobowiązana do przystosowania 
się do wymaganych przepisów, oczywiście środki finansowe na to zadanie nie były 
zabezpieczone odgórnie, gmina robimy to we własnym zakresie. Na ten moment spełnione 
zostały warunki, nie robi się tego wstec,z tylko od dzisiejszej sesji. 
 
   Radna Pani Anna Żero zapytała o zmiany organizacyjne dotyczące miejscowości 
Kiersnówek i kol. Majorowizna? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, poinformowała, że do 
gminy w ubiegłym roku wpłynęło pismo od Głównego Geodety Kraju,  dotyczące numeracji 
domów w Kiersnówku i  Majorowiźnie, która jest częścią wsi Kiersnówek. Obecnie 
miejscowości mają odrębną numerację, co nie jest zgodne z rozporządzeniem Ministra           
w sprawie ewidencji miejscowości, w których powinna być zachowana ciągłość numeracji. 
Podjęto więc działania, aby sprawę wyprostować przy tym zachowując dotychczasową 
numerację  w Majorowiźnie, Ogłoszono więc konsultacje w tych dwóch Sołectwach,                 
w sprawie zmiany rodzaju miejscowości Majorowizna - kolonia wsi Kiersnówek na 
Majorowizna - kolonia samodzielna. 
 
   Sekretarz Gminy dopowiedziała, że wszystko jest robione po to, aby mieszkańcy 
Majorowizny nie tracili czasu i pieniędzy na wymianę dokumentacji, w tym dowodów 
osobistych, praw jazdy itp. 
 
   Radna Pani Honorata Krasnodębska-Bobel zapytała czy jest osoba zainteresowana 
kupnem nieruchomości po byłej szkole w Mniu? 
 
   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, poinformował,  że przetarg jest ogłoszony i w tej chwili 
nie wiadome, kto złoży ofertę. 
 
Ad.5 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał pod 
obrady XXXVI Sesji Rady Gminy Brańsk jest pozytywna. Uwag i zapytań do opinii nie 
zgłoszono. (Opinia Nr 56/2023 z dnia 20 marca 2023r. stanowi załącznik Nr 6 do oryginału 
protokołu) 
 
Ad. 6  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości        
i porządku na terenie Gminy Brańsk: 
 
   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
Radny Pan Mariusz Półtorak  zapytał, kto podjął decyzję o zmniejszeniu częstotliwości 
odbioru odpadów komunalnych  z 2 razy na 1 raz w miesiącu? 
 



   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, poinformowała, że ta 
zmiana regulaminu wynika ze zmiany ustawy i dostosowania do zapisów ustawy                        
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz dostosowania do sytemu odbioru 
odpadów obowiązującego w gminie. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał, kiedy ustawa została zmieniona? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, poinformowała, że 
ustawa zmieniła się w ubiegłym roku. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał czy gmina musiała zmienić częstotliwość odbioru 
odpadów, czy mogła pozostać na dotychczasowej ilości 2 razy w miesiącu, ponieważ 
mieszkańcy zgłaszają, że będzie to uciążliwe, trzymając śmieci przez cały miesiąc na 
posesji? 
 
   Odpowiedzi udzieliła Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta, poinformowała, że                  
w ubiegłym roku został ogłoszony przetarg na odbiór odpadów i zgodnie z przepisami taka 
ilość odbioru została ujęta w warunkach przetargu, w związku z tym jest zmiana regulaminu. 
 
   Sekretarz Gminy dopowiedziała, że jak radni wiedzą stawka za odbiór odpadów nie 
została zwiększona, określono minimum odbioru, natomiast gmina mogła pozostać przy 
dwóch razach odbioru, wówczas oferta na odbiór odpadów byłaby znacznie droższa.  
 
   Wójt Gminy zapytał radnego jak wytłumaczyłby mieszkańcom wzrost ceny za odbiór 
odpadów o 7zł w miesiącu? 
  
   Wobec braku dalszych pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła 
głosowanie: "nad projektem uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości                       
i porządku na terenie Gminy Brańsk: 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 2) 
 
   Uchwała Nr XXXVI/285/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brańsk stanowi 
załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 7  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały:  
   
Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług       
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                     
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  



Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do 
oryginału protokołu - lista nr 3) 
 
   Uchwała Nr XXXVI/286/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów             
w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 8  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do 
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych: 
 
   Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 4) 
 
Uchwała Nr XXXVI/287/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 
nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
na rzecz Gminy Brańsk oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 9  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2023”: 
 
   Przewodnicząca Rady  otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku zgłoszeń do zabrania głosu, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 
2023”" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do oryginału protokołu - lista nr 5) 
 
   Uchwała Nr XXXVI/288/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 2023”stanowi załącznik Nr 10 
do oryginału protokołu. 
 



Przewodnicząca zarządziła 10 min. przerwę w obradach rady 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady i stwierdziła kworum, na 
stan 15 radnych, obecność 14 radnych na sali obrad  
 

Ad. 10  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na zakup łóżka 
do Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi 
Opieki Zdrowotnej  w Bielsku Podlaskim: 

    Prowadząca obrady  udzieliła głosu Pani Elżbiecie Janinie Szymańskiej – Sekretarz 
Gminy, która w skrócie przedstawiła wniosek Dyrektora Szpitala w Bielsku Podlaskim              
o udzielenie pomocy finansowej w kwocie 12 700zł z przeznaczeniem na zakup łóżka  do 
Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej. W związku z tym, że  Wójt Gminy przychylił się do 
prośby dyrektora, został opracowany projekt uchwały przedłożony radzie gminy, 
wnioskowana kwota wystarczy na zakup jednego łóżka. 

 
   Następnie głos zabrał Pan Mirosław Reczko Dyrektor Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Bielsku Podlaskim, w kilku zdaniach nawiązał do 
wieloletniej współpracy z Gminą Brańsk na wielu płaszczyznach,  obecnie jako Dyrektor 
szpitala zwrócił się z prośbą o sfinansowanie zakupu jednego łózka do Oddziału 
Rehabilitacji Stacjonarnej, z którego w ubiegłym roku skorzystało ogólnie 279 osób, w tym 
32 osoby z Gminy Brańsk. Oddział ma pełne obłożenie cały czas, są nawet kolejki, na 20 
sfatygowanych łóżek, udało się już wymienić 7, natomiast pozostałe 13, szpital planuje 
wymienić z pomocą samorządów. Poinformował również o wchodzącej od 1 kwietnia 2023r. 
tzw. „opiece koordynowanej” w ramach Podstawowej Opieki Zdrowotnej, obejmującej             
4 dziedziny profilaktyki tj.  w zakresie kardiologii, diabetologii, alergologii i endokrynologii. 
 
  Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do obecnych na sesji  Dyrektora SP ZOZ                 
i Komendanta Powiatowego Policji w Bielsku Podlaskim, o składanie w przyszłości takich 
wniosków o  dofinansowanie do końca września tj. w terminie tworzenia projektu budżetu, 
co pozwoli na uniknięcie przesunięć, zmian w budżecie gminy.  Gmina ma również swoje 
plany w bieżącym roku, bardzo dużo inwestycji do wykonania, na które musi zaciągnąć 
kredyty. 
 
   Dyrektor SP ZOZ w Bielsku Podlaskim powiedział, że  jako były samorządowiec, zdaje 
sobie sprawę z tego do kiedy tworzy się budżety, natomiast życie jest dynamiczne i nie 
chciałby regularnie korzystać z pomocy gminy, natomiast ta sytuacja jest wyjątkowa. 
Jesienią ubiegłego roku przy tworzeniu budżetu szpitala zakładano, że placówka otrzyma 
łóżka lub dofinansowanie ze strony Ministerstwa, ponieważ jest długofalowy program              
w ramach którego niedawno, w tym roku ogłoszono dofinansowanie dla SOR-ów, z którego 
szpital skorzystał, niestety tam nie było można wstawić zakupu łóżek. W tym programie 
ogólnopolskim jest komponent łóżkowy, ale program jest rozpisany na 10 lat do przodu, 
więc kiedy to się wydąży, nie ma pojęcia, natomiast dłużej czekać nie można ze względu na 
pacjentów. 
 
   Radny Pan Paweł Wysocki poparł stanowisko Przewodniczącej Rady Gminy, zwrócił też 
uwagę na kończącą się kadencję i wybory a także niepozostawianie gminy zadłużonej dla 
nowej rady, dlatego też zaproponował odłożenie dofinansowania na przyszły rok.  
 
   Do dyskusji dołączył Wójt Gminy zawracając uwagę na duże dofinansowanie 
otrzymane przez Gminę od Państwa na różne inwestycje, które „pchają gminę o 10 lat do 



przodu) natomiast nie rozumie i uważa, że nie ma tutaj o czym dyskutować, przy tak małej 
kwocie 7tys. czy 12tys. na rzecz, która jest niezbędna do rehabilitacji dzieci czy dziadków.  
 
   Radny Pan Paweł Wysocki wyraził zdziwienie, że Wójt Gminy nie rozumie, że gmina ma 
zaciągnięte kredyty i musi nadal się zadłużać. Jest osobą rozsądną i wie, że jeżeli gmina 
nie ma pieniędzy nie powinna dalej się zadłużać. Nie jest sztuką przejąć gminę na początku 
kadencji z zadłużeniem 900 tys. a pozostawić z długiem 8 milionów, aby nowa rada spłacała. 
 
  Wójt Gminy zaznaczył, że dofinansowanie, które gmina otrzymała wynosi do 90%, trzeba 
się z tego cieszyć i zadania realizować. Radny w tej chwili nie powinien martwić się                    
o następną kadencję. 
 
   Sesję opuścił Radny Pan Witold Sierocki, od tego momentu stan 13 radnych na sali obrad. 
 
  Przewodnicząca Rady Gminy przerwała dyskusję, zwracając uwagę na to, że to Ona 
udziela głosu na sesji a uczestnicy nie powinni prowadzić między sobą niepotrzebnych 
dyskusji. 

   Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie: "nad projektem uchwały                 
w sprawie udzielenia dotacji na zakup łóżka do Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej 
Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej  w Bielsku Podlaskim” 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) ZA: 5, PRZECIW: 
4, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4. Wynik głosowania: Przyjęto 
 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4  do oryginału protokołu - lista nr 6) 

   Uchwała Nr XXXVI/289/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
udzielenia dotacji na zakup łóżka do Oddziału Rehabilitacji Stacjonarnej 
Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej  w Bielsku Podlaskim 
stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 
Ad. 11  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2023 r środków 
finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku                                    
z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego - 
oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku 
Podlaskim: 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Sekretarz Gminy poinformowała, że analogicznie jak Dyrektor  Szpitala,  Komendant 
Powiatowy Policji zwrócił się z wnioskiem o wsparcie finansowe, na zakup radiowozu. Środki 
są przekazywane systematycznie, co roku na  Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji.               
W bieżącym roku wniosek złożono na kwotę 7400zł i na to zadanie składają się wszystkie 
samorządy z Powiatu Bielskiego. Jeżeli się uda zostanie zakupiony radiowóz. 
 
Komendant Powiatowy Policji inspektor Wojciech Macutkiewicz poinformował, że  
zwrócił się z wnioskiem o wsparcie finansowe na zakup radiowozu do wszystkich 
samorządów w Powiecie Bielskim. Wyjaśnił, że radiowóz jest kupowany ze środków                
w połowie współfinansowanych przez samorządy pow. bielskiego w wysokości 100tys.zł         
i w drugiej połowie ze środków Głównego Komendanta Policji,  o których  dowiedział się        
w tym roku, stad też wystąpienie o wsparcie w bieżącym roku. Zaznaczył, że wie jaka jest 
sytuacja finansowa w samorządach i na rynku, dlatego też kupowany jest 1 radiowóz, a nie 



3 jak to było 3,5 roku temu. Obecnie szacowana cena zakupu radiowozu ok. 200 tys. zł            
i poszła w górę. 
   Następnie Komendant Policji przedstawił w kilku zdaniach o sytuacji na Komendzie                    
i bezpieczeństwie. Komenda liczy 112 etatów, w ostatnich latach przybyło 7 etatów,                    
i wystąpiono o kolejne etaty, w tym o 2 do Posterunku Policji w Brańsku. Komenda liczy 4 
wakaty, które w najbliższym czasie zostaną uzupełnione. Odnośnie bezpieczeństwa 
powiedział, że Gmina Brańsk ogólnie jest bezpieczna gminą. Liczba interwencji na wniosek 
mieszkańców lub z inicjatywy funkcjonariuszy w roku ubiegłym 295, w porównaniu do roku 
ubiegłego spadła o 100, prowadzonych było 19 programów Niebieska Karta, (362 na terenie 
powiatu), co świadczy o bezpieczeństwie w gminie. Wydano 2 nakazy dla sprawców 
przemocy w rodzinie, ( na terenie powiatu 54 nakazy), kolizji było 16 (w roku 2021 było 32), 
W związku ze wzrostem mandatów, mniejsza liczba kolizji jest zgłaszana do Policji. Liczba 
wypadów na terenie gminy w ubiegłym roku wyniosła 6, w tym 3 na drodze krajowej 66, na 
ogólną liczbę 23 w powiecie, co stanowi duży procent. W związku z tym wzmożone zostały 
patrole na drodze krajowej. Przestępstw na terenie Powiatu odnotowano 980, natomiast                 
w Gminie Brańsk 39, czyli mała liczba. Zagrożenia się zmieniają i najwięcej w ubiegłym roku 
odnotowano korupcyjnych (pewien diagnosta wydawał zaświadczenia o badaniach 
technicznych bez podstawiania samochodu i takich spraw było 200 stąd ta duża liczba. 
Natomiast z powszechnych przestępstw, największym zagrożeniem są oszustwa 
gospodarcze za pomocą internetu, przede wszystkim zakupy internetowe, rozsyłane   
SPAM-y, 107 na terenie całego powiatu. Kradzieży było niespełna 40, włamań niespełna 
40. Prowadzenie pojazdu w stanie nietrzeźwości na terenie powiatu 104, 58 dotyczących 
narkomanii, w tym na terenie gminy również się zdarzyły. Policja brała też udział w akcji                       
z zatrzymywaniem migrantów, prowadzono 45 postępowań. Ostatnie zatrzymanie było na 
terenie Miasta Brańsk. W ubiegłym roku Policjanci stwierdzili 26 tys. wykroczeń, w 16tys. 
przypadkach zastosowali pouczenie. Komendant zaapelował o zwracanie szczególnej 
uwagi na zakupy przez internet  i telefony, gdzie ktoś dzwoni podaje się na „wnuczka” lub 
„Policjanta” agenta CBA mówiąc, że ktoś został zatrzymany, wyłudzając pieniądze. Takie 
sytuacje miały miejsce na terenie powiatu bielskiego. Odnośnie inwestycji, Komendant 
poinformował, że  Posterunek Policji w Brańsku mieści się w nowym budynku, ma 6 etatów, 
dysponuje 2 radiowozami. Flota Komendy Powiatowej liczy 30 radiowozów, w tym 2 
przystosowane dla psów przewodników. Prawie 600tys.km Policjanci przejeżdżają roczne, 
nie było przypadku braku paliwa, natomiast przy udziale samorządów Komendant zawsze 
dokłada, aby mieć nowy radiowóz. W przyszłych latach będzie starł się składać wnioski we 
wrześniu, ale nie gwarantuje jaka cena będzie na rynku, czy nie trzeba będzie zabezpieczać 
dodatkowych środków w budżecie. 
 
   Radny Józef Szpakowski zwrócił się z prośbą ulgowego traktowania rolników w trakcie 
wykonywania prac polowych, (żniwa, koszenie kukurydzy itp.) 
 
Komendant przypomniał, że na 26 tys. wykroczeń, w 16tys. przypadkach Policjanci 
zastosowali pouczenie np. przy zabrudzeniu drogi itp.  ale są różne wykroczenia i nie 
zawsze osoby chcą współpracować.  

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zwrócił się z pytaniem czy               
w Komendzie Powiatowej znajduje się jednostka, zajmująca się przestępstwami na tle 
komunikacyjnym, internetowym, czy sprawy odsyłane są do Województwa? 

 

Komendant udzielił odpowiedzi, że na Komendzie prowadzone są sprawy z całego 
przekroju wszystkich zdarzeń, które mogą mieć miejsce, w tym internetowych, ale również 
tymi sprawami zajmuje się Komenda Wojewódzka i Centralne Biuro ds. Zwalczania 



Cyberprzestępczości i te jednostki przejmują sprawy wyższe rangą albo bardziej 
skomplikowane. 
 
Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie przekazania w 2023 r środków finansowych na 
Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zakupu samochodu osobowego - oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej 
Policji w Bielsku Podlaskim" 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4  do 
oryginału protokołu - lista nr 7) 

   Uchwała Nr XXXVI/290/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
przekazania w 2023 r środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji 
w Białymstoku z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego 
- oznakowanego radiowozu na rzecz Komendy Powiatowej Policji w Bielsku 
Podlaskim" stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 
Przewodnicząca zarządziła 10 min. przerwę w obradach rady 
 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady i stwierdziła kworum, na 
stan 15 radnych, obecność 13 radnych na sali obrad  
 
 
Ad. 12  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie w 2023 roku zadań inwestycyjnych: 
 
   Przewodnicząca Rady  otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 
dofinansowanie w 2023 roku zadań inwestycyjnych" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  
Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4  do 
oryginału protokołu - lista nr 8) 
 
   Uchwała Nr XXXVI/291/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie     
w 2023 roku zadań inwestycyjnych stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 13  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 
rok: 
   Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku pytań, Przewodnicząca zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok" 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  



Wynik głosowania: Przyjęto (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4  do 
oryginału protokołu - lista nr 9) 
 
   Uchwała Nr XXXVI/292/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2023 rok stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 
 
Ad. 14  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2023-2033 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały: 
 
   Wobec braku pytań, Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie: 
"nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 
na lata 2023-2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033” 
 
Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 
wymagana większość zwykła, ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1.  
Wynik głosowania: Przyjęto 
(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4  do oryginału protokołu - lista nr 10) 
 
   Uchwała Nr XXXVI/293/2023 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 marca 2023r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2023-2026 wraz             
z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2023-2033 stanowi załącznik Nr 15 
do oryginału protokołu 
 
 
Ad. 15  Przedłożenie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny                  
w Gminie Brańsk za rok 2022 

   Sprawozdanie było dostarczone radnym wraz z materiałami na sesję. 

Radni nie zgłosili zapytań i uwag do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 16 
do oryginału protokołu. 

 
Ad. 16  Przedłożenie sprawozdania - Ocena zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok 
Gminy Brańsk 
   Wnioskodawca - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wycofała 
sprawozdanie i nie popiera przedłożenia na dzisiejszej sesji.  
 

Ad. 17 Interpelacje i zapytania radnych:  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie między sesjami do Biura Rady nie 
wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.  
   
   W trakcie obrad również nie złożono interpelacji i zapytań radnych. 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych:  

 
   Ze względu na brak zapytań i interpelacji, odpowiedzi nie udzielano. 
 
Ad. 19 Sprawy bieżące: 
 



   Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że dnia 29 marca 2023r. do Rady Gminy 
Brańsk wpłynął Protokół z kontroli przeprowadzonej zgodnie z planem pracy przez Komisję 
Rewizyjną Rady Gminy Brańsk  w Gminnym Ośrodku Upowszechniania Kultury im. Anny 
Dernowskiej w Kalnicy, zastrzeżenia do protokołu wniesione przez Dyrektora GOUK               
w związku niepodpisaniem protokołu oraz Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie 
rozpatrzenia złożonych przez Dyrektora GOUK w Kalnicy do Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Brańsk pisemnych zastrzeżeń do protokołu pokontrolnego                  
w związku z odmową jego podpisania. Wymienione dokumenty radni w dniu wczorajszym 
otrzymali na tablety, w związku z tym zwróciła się do radnych z zapytaniem czy na 
dzisiejszej sesji do porządku obrad wprowadzić dodatkowy punkt rozpatrzenia protokołu czy 
na kolejnej sesji? 
 
   Przewodniczący Komisji Rewizyjnej jak i pozostali radni opowiedzieli się za rozpatrzeniem 
protokołu z kontroli na kolejnej sesji. 
 
 
Ad. 20 Zamknięcie obrad: 
 
   Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna 
Płonowska    o godz. 1152 zamknęła obrady XXXVI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły 
się modlitwą, „Pod Twoją Obronę…”   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 
 
/-/Alina Adamczyk                                                                      /-/Grażyna Płonowska   


